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Zápis z jednání 
Bezpečnostní komise Rady Kraje Vysočina č. 2/2014 

konaného dne 17. 4. 2014 
 
 

Přítomni: 

1. Jágrik Miroslav 7. Tecl Jan 

2. Musílek Karel 8. Plášil František  

3. Vencovská Marta 9. Fejta Libor 

4. Slámečka Jan (předseda) 10. Maslák Pavel (místopředseda) 

5. Kalabus Pavel  11. Murárik Jan (tajemník) 

6. Nevoral Marek  

 
Omluveni: 

1. Musil Michal  3. Hrubý Jaroslav 

2. Holub Antonín  

 
Hosté: 

1. Josef Pokorný (OSH KrÚ) 5. Novák Jiří (MU Třebíč) 

2. Tomášek Petr (ředitel ÚO policie ČR) 6. Horký Richard (ředitel TTS) 

3. Zeibert Milan (místostarosta města Třebíč) 7. Černá Marie (místostarostka města Třebíč) 

4. Prvák Ladislav (ředitel městské policie Třebíč)  

 
Program: 
 
Zahájení jednání, schválení programu; 

1. Činnost ORP Třebíč v oblasti krizového řízení  (zkušenosti obce s rozšířenou působnosti, 
spolupráce se složkami IZS, včetně Městské policie) 

2. Návrh Výzvy pro předkládání žádostí o dotace z Fondu Vysočina na projekty prevence 
kriminality 2014  
Přesunutí do objektu Teplárna Třebíč – sever (cca v 10:30 hod) 

3. Prezentace projektu „Ostrov života“ (projekt se zabývá zásobováním tepla v krizových 
situacích) 
Prohlídka objektu Teplárna Třebíč – sever + občerstvení. Přesunutí na Územní odbor 
HZS Třebíč (cca v 12:30 hod.) 

4. Projednání Roční zprávy o stavu požární ochrany v Kraji Vysočina v roce 2013  
(plk. Ing. Petr Beneš – zastupuje Mgr. et Bc. Pavel Maslák) 

5. Různé; 
Závěr. 
 
Zahájení jednání, schválení programu 
Jan Slámečka, předseda Bezpečnostní komise Rady Kraje Vysočina (dále jen „BK“), přivítal 
přítomné, představil hosty a zahájil jednání. Dle počtu přítomných konstatoval, že je komise 
usnášeníschopná. Přednesl návrh programu jednání, ve kterém došlo k záměně pořadí bodů 
1 a 2. Takto upravený program byl 8 hlasy schválen. 
 

1. Návrh Výzvy pro předkládání žádostí o dotace z Fondu Vysočina na projekty 
prevence kriminality 2014 
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Josef Pokorný okomentoval předem zaslanou výzvu pro předkládání žádostí na projekty 
prevence kriminality 2014. Jedná se o třetí výzvu vyhlášenou v rámci programů prevence 
kriminality. Pro rok 2014 již byla vyhlášena výzva pro předkládání žádostí o dotace z rozpočtu 
kraje na projekty prevence kriminality v rámci Programu prevence kriminality 2014 pro obce 
a dále vydány Zásady Zastupitelstva Kraje Vysočina na ochranu obecního nemovitého majetku 
2014. Dne 13. 5. 2014 bude zastupitelstvu kraje předložen ke schválení návrh výzvy pro 
předkládání projektů v rámci grantového programu Fondu Vysočiny Prevence kriminality 2014. 
Tato výzva je určena především pro NNO v kraji zabývající se problematikou prevence 
kriminality, ale i pro obce a školy. Oproti loňskému roku se výzva nezměnila. Změna nastala 
u specifických kritérií. Kritérium posouzení reálnosti rozpočtu, bylo nahrazeno kritériem 
zohlednění výše finanční spoluúčasti. Žádostí o dotace na projekty budou přijímány 
do 10. června 2014. Dále podal informace dle Statutu Fondu Vysočiny.  
Město Třebíč se úspěšně zapojuje do grantové politiky v oblasti prevence kriminality. 
 
Usnesení 07/02/2014/BK 
Bezpečnostní komise Rady Kraje Vysočina 
projednala 
návrh Výzvy pro předkládání žádostí o dotace z Fondu Vysočiny na projekty Prevence 
kriminality 2014 a 
doporučuje 
radě kraje doporučit zastupitelstvu kraje vyhlásit grantový program Fondu Vysočiny Prevence 
kriminality 2014 
Usnesení bylo přijato 10 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo). 
 
Během jednání o tomto bodě se dostavili Jan Tecl, Musílek Karel. 
 

2. Činnost ORP Třebíč v oblasti krizového řízení 
Ladislav Prvák, ředitel městské policie v Třebíči, seznámil přítomné s organizací a činností 
městské policie v Třebíči. Celkem zaměstnává městská policie 39 strážníků a 6 občanských 
zaměstnanců. Třebíč se řadí mezi města s nízkou kriminalitou. Na těchto výsledcích se s velkou 
zásluhou podílí městský kamerový dohledový systém ve městě. Ve městě je umístěno 27 
kamer, které jsou obsluhovány nonstop dvěma operátory (občanský zaměstnanec a strážník). 
Dotace na rozšiřování jsou získávány i z dotací Ministerstva vnitra.  
Dále přítomné informoval místostarosta města Třebíč Milan Zeibert, také vyzdvihl účinnost 
a potřebu kamerového systému, díky němuž se Třebíč řadí mezi města s nejnižší kriminalitou.  
 
Petr Tomášek, ředitel územního odboru Policie ČR, pohovořil o součinnosti Policie ČR 
s městskou policií města Třebíč, zástupců města Třebíč, HZS a ZZS města Třebíč. Díky této 
spolupráci a dohledovému kamerovému systému dochází k úspěšnosti snižování nápadů 
trestné činnosti a odhalování a objasňování na úseku loupežných přepadení, řešení komplikací 
v oblasti dopravy a na úseku prevence kriminality.  
Pavel Maslák, ředitel územního odboru HZS, také pohovořil o výborné profesionální spolupráci 
se složkami IZS a součinnosti města Třebíč s přípravou krizového plánování. 
 
Jiří Novák, úředník na úseku krizového řízení a obrany města Třebíč, informoval o činnosti 
Bezpečnostní rady města Třebíč a činnosti krizového štábu. Dále informoval o vybavení 
krizového pracoviště. 
Propracovanost složek IZS na okrese Třebíč je díky specifiku a rizikům, které jsou spojeny 
s Jadernou elektrárnou Dukovany, Vodním dílem Dalšice, 22. Leteckou základnou Náměšť 
nad Oslavou. Výborná spolupráce je také s Armádou ČR a Vězeňskou službou Rapotice. 
 
Milan Zeibert a Pavel Maslák informovali o stavbě mobilní protipovodňové zábrany.  
 



 

Číslo jednací:  KUJI  28069/2014 SH 

 
Číslo stránky 3 

Jan Slámečka vyzdvihl práci složek IZS na okrese Třebíč, jejich připravenost a výbornou 
spolupráci. Dále také přítomné informoval o problematice spojené s rekonstrukcí D1 
a připraveností na zásah složek IZS, což bylo i řešeno na zasedání bezpečnostní rady kraje dne 
7. 3. 2013. 
 
Usnesení 08/02/2014/BK 
Bezpečnostní komise Rady Kraje Vysočina 
bere na vědomí 
informace o činnosti ORP Třebíč v oblasti krizového řízení a bezpečnosti. 
Usnesení bylo přijato 10 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo). 
 
Členové BK si prohlédli dohledový kamerový systém města Třebíč a po té se přesunuli 
do objektu Teplárna Třebíč – sever, kde se k jednání připojila Marie Černá. 
 

3. Prezentace projektu „Ostrov života“ 
Richard Horký, ředitel TTS, uvítal členy BK v informačním centru TTS, které provozuje občanské 
sdružení Ekobioenergo. Ročně zavítá do informačního centra 6,5 tis. žáků základních 
a středních škol z celé ČR (vzdělávací činnost, soutěže, prohlídky TTS). V souvislosti s velkým 
zájmem bude otevřeno nové interaktivní centrum „Alternátor“. Pro přítomné přepravil 
powerpointovou prezentaci „Regionální využití biomasy = využitelný rozvoj regionu = ostrovy 
života“, kterou přiblížil činnost TTS. Firma TTS provozuje tři teplárny s kotli vlastní projekční 
dílny, kterými vytápí přes deset tisíc domácností a další komerční a veřejné objekty, zásobuje je 
37 km teplovodů (izolované potrubí s parametry ztrát cca 3%). Je vytápěno s více jak 90% 
podílem místních paliv – dřevní štěpky a slámy. Zamezení odlivu finančních prostředků za plyn 
do Ruska + jeho tranzit, finance zůstávají v regionu, je také přínosem pro zaměstnanost 
v regionu. Cena za palivo je na nejnižších příčkách v zemi. Díky tomuto vytápění je město 
Třebíč tepelně nezávislé. TTS se technologickou vyspělostí, vysokou účinností a ekologií řadí 
mezi evropskou špičku. Dále také pohovořil o rekonstrukci části Třebíče Borovina. 
Projekt Ostrov života se zabývá zásobováním tepla v krizových situacích. Díky tepelné 
nezávislosti by město Třebíč mohlo být zapojeno do krizového plánu Kraje Vysočina jako 
evakuační centrum (nemocnice, školy) pro případ odstávky plynu. Pro případ elektrické odstávky 
je myšlenka kotle dovybavit dieselagregáty. Pro dodávku elektrické energie by bylo i snadné 
řešení zapojení do součinnosti Jadernou elektrárnu Dukovany. 
Jan Slámečka doplnil, že díky TTS má město Třebíč obrovský náskok a výhody v tepelné 
nezávislosti. A je minimálně k zamyšlení zapojení budov krajského úřadu, čímž by se daly ušetřit 
finanční prostředky za teplo i rekonstrukce plynových kotelen. 
http://www.tts.cz/cz/energo/ 
 
Usnesení 09/02/2014/BK 
Bezpečnostní komise Rady Kraje Vysočina 
bere na vědomí 
informace o činnosti TTS a projektu Ostrov Života. 
Usnesení bylo přijato 10 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo). 
 
Z dalšího jednání se omluvil Jan Tecl. 
 
Členové BK absolvovali prohlídku objektu Teplárna Třebíč - sever a po té se přesunuli 
do budovy Územního odboru HZS Třebíč. 
 

4. Projednání Roční zprávy o stavu požární ochrany v Kraji Vysočina v roce 2013 
Jan Slámečka omluvil ředitele Petra Beneše, který se nemohl jednání zúčastnit a předal slovo 
Pavlu Maslákovi. 
Pavel Maslák informoval členy BK o pracovnících HZS, kteří se dělí na civilní zaměstnance 
a pracovníky ve služebním poměru, přijímaných na základě psychotestů a fyzických testů. 

http://www.tts.cz/cz/energo/
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V Kraji Vysočina je celkem 600 zaměstnanců zařazených do 21 profesionálních stanic HZS 
(okresy: Pelhřimov 4 stanice, Žďár nad Sázavou 4 stanice, Jihlava 4 stanice, Havlíčkův Brod 
4 stanice a Třebíč 5 stanic HZS). 
V Kalendářním roce HZS vyjíždí k 8 – 9 tis. událostem (převládají zásahy technologické pomoci 
a dopravní nehody), v roce 2013 zasahoval u 122 požárů. HZS se mimo zásahů v terénu zabývá 
i výkonem státní správy (posuzování staveb, kontrolní činnost požární ochrany, zjišťování příčin 
požáru, ochrana obyvatel). V Moravských Budějovicích došlo k výstavbě nové jednotky HZS. 
Výroční zpráva bude projednávána v radě kraje a zastupitelstvu kraje. 
 
Usnesení 10/02/2014/BK 
Bezpečnostní komise Rady Kraje Vysočina 
bere na vědomí 
Roční zprávu o stavu požární ochrany v Kraji Vysočina v roce 2013. 
Usnesení bylo přijato 9 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo). 
 

5. Různé 
Jan Murárik informoval o vratce nevyčerpané dotace 1,9 milionu Kč. O vzniku pracovní skupiny 
„OXID“, která se bude zabývat nebezpečím otrav kysličníkem uhelnatým (CO). Cílem je 
informovanost obyvatelstva o vysoké nebezpečnosti CO na lidský organismus a návody 
na řešení situace. V ČR v loňském roce na následky otravy CO zemřelo 300 obyvatel. Marta 
Vencovská doplnila, že by bylo možné informovat školy v rámci projektu odboru zdravotnictví 
„První pomoc do škol“. 
 
Jan Slámečka informoval o zajišťování bezpečnosti na D1 při její rekonstrukci (přístup složek 
IZS, kamerový systém).  
 
Dne 17. květena 2014 od 9:00 do 15:30 h. proběhne den otevřených dveří na 22. letecké 
základně v Náměšti nad Oslavou.  
 
Dne 4. června 2014 se uskuteční cvičení IZS ve Vícenicích u Náměště nad Oslavou. Zájemci 
z členů bezpečnostní komise do 18. května 2014 nahlásí svoji účast Janu Murárikovi 
(murarik.j@kr-vysocina.cz ). 
 
Dne 2. června 2014 proběhne cvičení proti teroristickému útoku na Jaderné elektrárně 
Dukovany za účasti AČR. 
 
Závěr 
Jan Slámečka poděkoval přítomným za aktivní účast, popřál všem hezký den a ukončil jednání. 
Termín zasedání bezpečnostní komise č. 3/2014 proběhne v měsíci červnu 2014, jako výjezdní, 
do 22. letecké základny Náměšť nad Oslavou. Pokud nebude možné uskutečnit toto jednání 
ze strany 22. letecké základny Náměšť nad Oslavou, bude toto jednání přesunuto. 
 
 
 
Jan Slámečka 
předseda Bezpečnostní komise Rady Kraje Vysočina 
 
 
 
 
Jan Murárik 
tajemník Bezpečností komise Rady Kraje Vysočina 
 
Zpracovala a zapsala: Zuzana Škrdlová dne 17. dubna 2014. 
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